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تغییر کاربری غیر مجاز 
بیش از 13 هزار اراضی زراعی 

لرستان
اراضی سازمان  امور  مدیر  گروه خبر:  سپهرغرب، 
جهاد کشاورزی لرستان گفت: از سال 90 تا هفت ماهه 
امسال شاهد تغییر کاربری غیر مجاز 13 هزار و 200 

هکتار از اراضی استان هستیم.
کاووس رمضانی صبح روز گذشــته در جلسه صیانت از 
تغییر کاربری های اراضی زراعی لرســتان با اشاره به نقش 
کلیدی زمین در همه حوزه های کشــاورزی و تولید، اظهار 
کرد: ایران ازجمله کشــورهایی اســت که در ایجاد تمدن 

کشاورزی نقش بسیار مهمی داشته و دارد.
وی خاطرنشان کرد: در سال های گذشته قوانین بسیاری 
درخصوص تغییر کاربری اراضی نداشــتیم، چراکه تمایلی 
برای این کار وجود نداشــت، اما پــس از اصلاحات اراضی 

شاهد گسترش تغییر کاربری ها هستیم.
مدیر امور اراضی ســازمان جهاد کشــاورزی لرستان با 
بیان اینکه توســعه شهرنشــینی در کنــار اراضی مرغوب 
تغییر کاربری بســیاری را به وجود آورده است، افزود: قانون 
حفظ کاربری اراضی زراعی هرگونه تغییر کاربری را ممنوع 
دانســته و تنها با تشــخیص برخی مراجع، مجوزهای لازم 

برای تغییر کاربری داده می شود.
رمضانی با اشــاره به رشــد روزافزون تغییر کاربری های 
غیر مجاز اراضی در حاشــیه شــهرها، گفت: با وجود انجام 
گشــت های مســتمر برای حفظ کاربری، اما تنها این کار 
موثر نیست و با توجه به امکانات محدود، بایستی تمهیدات 

دیگری اندیشیده شود.
وی بیان کرد: طرح هادی در 70 درصد از روســتاهای 
اســتان انجام شــده و نظارت های خوبی برای جلوگیری از 

تغییر کاربری اراضی توسط دهیاران صورت گرفته است.
مدیر امور اراضی ســازمان جهاد کشــاورزی لرســتان 
با بیان اینکه از ســال 90 تا هفت ماهه ســال جاری شاهد 
تغییر کاربری 13 هزار و 200 هکتار از اراضی زراعی استان 
هســتیم، گفت: در این خصوص بیش از ســه هزار پرونده 

تشکیل شده است.
رمضانــی اظهار کــرد: انتظار مــی رود مقام های قضائی 
اســتان اقدامــات لازم را قبــل از تغییر کاربــری اراضی و 

ساخت وسازهای خارج از طرح هادی انجام دهند.

واگذاری گلخانه به متقاضیان
 در کرمانشاه

وام با نرخ سود 7 درصد پرداخت می شود
خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
تولیدات  بهبــود  معــاون 
گیاهــی جهاد کشــاورزی 
اســتان کرمانشــاه از ارائه 
تســهیلات بانکی با ســود 
دوران  ضمــن  درصد  هفت 
یک ساله  مشارکت  و  تنفس 
به  پنج ســاله  بازپرداخت  و 

متقاضیان سرمایه گذاری در این بخش خبر داد.
افشین صفوی ضمن دعوت از متقاضیان سرمایه گذاری 
در مجتمع شــهرک های کشــاورزی گلخانه ای، اظهار کرد: 
محصــولات گلخانه ســالم، پاک و البته ارگانیک هســتند 
که طی تمامی فصول ســال در کوتاه ترین زمان برداشــت 

می شوند.
وی به توسعه کشت گلخانه ای در کرمانشاه اشاره و بیان 
کرد: افزایش 10 برابری تولید و کاهش چشــم گیر مصرف 

آب از مهم ترین مزایای کشت گلخانه ای است.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
کرمانشــاه ادامه داد: تولید پنج هزار و 600 تنُ انواع صیفی 
و ســبزی و هشت میلیون گل شــاخه بریده سهم تولیدات 

گلخانه ای استان کرمانشاه طی سال گذشته بوده است.
وی به بحث اشــتغال زایی در راســتای توسعه گلخانه ها 
اشاره کرد و گفت: در استان کرمانشاه سالانه هشت میلیون 
گل شــاخه بریده به ارزش 20 میلیارد تومان در ده ها رنگ 

متنوع به بازار داخل و خارج از استان عرضه می شود.
صفــوی از ارائه تســهیلات با ســود پاییــن و کاهش 
بروکراســی های اداری در زمینه صدور مجوز برای احداث 
گلخانه خبر داد و افزود: ســازمان جهاد کشــاوری استان 
کرمانشــاه در راستای حمایت از ســرمایه گذاری در بخش 
گلخانه، تســهیلات بانکی با ســود هفــت درصد و ضمن 
دوران تنفس و مشارکت یک ساله و بازپرداخت پنج ساله به 
متقاضیان سرمایه گذاری در این بخش با همکاری بانک های 

عامل اعطا می کند.

خبــر

آخرین جزئیات تخصیص آب »معشوره«؛
سد »تاج امیر« 

57 درصد پیشرفت دارد
ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای لرستان با اشاره به آخرین جزئیات تخصیص 
آب سد »معشــوره«، گفت: درحال حاضر سد »تاج 

امیر« 57 درصد پیشرفت دارد.
رضا میرزایی با اشاره به پیشرفت 57 درصدی سد »تاج 
امیر«، اظهار کرد: برای این ســد 5.8 میلیون مترمکعب آب 

تخصیص داده شده است.
       تخصیص 11 میلیــون مترمکعب آب برای 

سامانه انتقال آب »کاکارضا«
وی با بیان اینکه برای ســد »مخملکوه« که آب شرب و 
صنعت بلندمدت مرکز لرستان را تأمین می کند 60 میلیون 
مترمکعب آب تخصیص یافته است، گفت: از این میزان 55 
میلیون مترمکعب برای آب شــرب و پنج میلیون مترمکعب 

نیز برای صنعت شهر خرم آباد اختصاص پیدا کرده است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان بیان کرد: برای 
سد »ســراب تلخ« نیز 16 میلیون مترمکعب آب تخصیص 

یافته است.
میرزایی با اشاره به تخصیص 11 میلیون مترمکعب آب 
برای ســامانه انتقال آب »کاکارضا«، عنوان کرد: برای ســد 
»زیبامحمد« نیز که در دســت ســاخت بوده، 8.8 میلیون 

مترمکعب آب تخصیص یافته است.
       جزئیات تخصیص جدید آب برای »معشوره«
وی با تأکید بر اینکه برای سد »معشوره« که در سال های 
گذشته عملیات اجرایی آن شروع شده بود تونل های انحراف 
احداث شده بود، گفت: اما تعطیل بودند که بعد از بازنگری ها 
50 میلیون مترمکعــب تخصیص آب گرفت و در تخصیص 

جدید به 130 میلیون مترمکعب افزایش یافت.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای لرســتان بیان کرد: 
همچنیــن 300 میلیــون مترمکعب برای کنتــرل و مهار 
سیلاب به این ســد اضافه شد و درمجموع میزان تخصیص 

آب این سد به 430 میلیون مترمکعب رسیده است.
میرزایــی گفــت: در بــرگ ابلاغیه تخصیص آب ســد 
»معشــوره« تأکید شــده، حجم مخزن این سد به گونه ای 
اســت که علاوه بر اینکه ابتدا حق آبه های شهرستان پلدختر 
و معمولان در پایین دســت درنظر گرفته شود، حق آبه های 
شهرســتان چگنی نیز درنظر باشــد؛ همچنیــن مطالعات 
این ســد برای کنترل و مهار ســیلاب های پایین دست در 
دست بررســی اســت که می تواند بعد از پایان بررسی ها و 
مطالعات مخزن این سد افزایش پیدا کند تا هم حق آبه های 

پایین دست و هم تخصیص داده شده تأمین شود.

8000 تُن مرکبات از باغات 
قصر شیرین برداشت شد

سپهرغرب، گروه خبر: مدیر جهاد کشاورزی قصر 
شــیرین گفت: هفت هزار و 862 تنُ انواع مرکبات از 
سطح 502 هکتار باغات بارور این شهرستان برداشت 

شد.
اردشــیر نورمحمدی روز گذشــته بیان کــرد: میانگین 
عملکرد محصول مرکبات از باغ های قصر شیرین 15 تنُ در 
هکتار بود که امســال به دلایل تغییرات آب وهوایی و وقوع 

سیل، با افُت عملکرد تولید مرکبات مواجه شدیم.
وی اظهار کــرد: شهرســتان قصر شــیرین درمجموع 
یک هــزار و 271 هکتار باغ مرکبــات دارد که از این میزان 

502 هکتار بارور و 769 هکتار غیر بارور است.
مدیر جهاد کشاورزی قصر شیرین گفت: بیشترین سطح 
زیر کشــت باغ مرکبات بارور در این شهرســتان مربوط به 
پرتقال با 256 هکتار اســت و مابقی شامل محصولات دیگر 
ازجمله نارنگی، لیموشیرین، لیموترش، گریپ فروت، نارنج و 

سایر ارقام است.
پرتقال قصر شیرین با پایه های نارنج و لیمو پیوند شده اند 

که مزه خوب و کیفیت عالی دارد.
رقم لیموشــیرین تولیدی این شهرستان ازنظر اندازه 
و شکل ظاهری کوچک تر از ســایر لیمو شیرین ها است، 
اما طعم و مزه آن منحصربه فرد بوده و از شیرینی خاصی 
برخوردار اســت و تلخی پس از خــوردن را هم به همراه 

ندارد.
به گفته کارشناسان با توجه به اینکه باغات قصر شیرین 
به  لحاظ بافت خاک فقیر است، توزیع کودها و مواد ریزمغذی 
یارانه ای بین باغ داران می تواند باعث تقویت خاک و درنتیجه 

افزایش کمی و کیفی محصول باغات این شهرستان شود.
قصر شــیرین با بیش از 27 هــزار تن جمعیت در غرب 
کرمانشــاه، حدود 31 هزار هکتار زمین کشــاورزی و باغی 

دارد.

خبــر 20 سال چشم انتظاری برای ایجاد یک خیابان
فاز دوم میدان قیام بروجرد به بن بست رسید

سپهرغرب، گروه خبر: طرح سامان دهی 
با گذشــت 20 سال  بروجرد  قیام  میدان 
هنوز تکمیل نشده و مشکلات و معضلات 
زیادی پیش روی مردم این منطقه گذاشته 

است.
از دیرباز مــورد توجه  شهرســتان بروجرد 
سیاحان و گردشــگران زیادی بوده است و در 
فصل بهار به ویژه اردیبهشت ماه میزبان مسافران 
زیادی است. طبیعت بکر این شهر سبب شده تا 
با وجود ساختمان های بزرگ، ازدیاد شهرک ها 
و افزایــش جمعیت، بازهــم زیبایی های خاص 

خودش را داشته باشد.
هر کسی وارد شهر بروجرد می شود، باید از 
میدان مرکزی که قیام نــام دارد، بگذرد؛ قیام 
یکی از اصلی ترین میدان های این شهر و درواقع 
دروازه بروجرد به شــمار می  آید و سال هاســت 
و  بی مهری مســئولان، شــهرداران  به خاطــر 
شــوراهای ســابق، به حال خود رها شــده و 
چیزی جز بی نظمی، شــلوغی، ترافیک و انبوه 

دست فروشان برجای نگذاشته است.
برای فرار از این مشکلات، طرح سامان دهی 
میدان قیام در ســال 77 به تصویب رســید و 
شهرداری با خریداری مغازه ها و ساختمان های 
اطراف میدان قیام، قــرار بود که رونقی به این 
منطقه بدهد که از جانب مالکان با مخالفت های 
شدید روبه رو شــد. طرح ارتقای این میدان در 
پنج فاز شــروع شــد، اما با مشــکلاتی که سر 
راهش بود، بعد از گذشــت بیش از 20 ســال 
اکنون فقط دو فاز آن به ســرانجام رســیده و 

هنوز هم ناقص است.
      محلی امن برای بزهکاران

درحال حاضر پشــت فــاز دوم میدان قیام 
که پاســاژ تجاری تفریحی امــام رضا )ع( قرار 
دارد، محلــی برای تجمع معتــادان متجاهر و 
بزهکاران شده، به طوری که این معبر نیمه تمام 
انتهایش به هیچ جا نمی رســد و سال هاست که 
به صورت بن بســت باقی مانده؛ با مردم نجیب و 
مغازه دارهای با حوصله این محله که سال هاست 
دادشــان در گلو مانده و کســی صدایشــان را 
نمی شنود، هم صحبت شــدیم تا از مشکلات و 

معضلات منطقه بگویند.
یکی از ساکنان این محله اظهار کرد: من در 
این کوچه که مزین به نام شهید عباس چکشی 
اســت، کارگاه قلم زنی دارم. کارآموزهای من با 
ترس و وحشت به آموزشگاه می آیند؛ متأسفانه 
شهرداری ناخواســته مکانی را ایجاد کرده که 
محــل تجمع معتــادان و خلاف کارها شــده و 
جالب این است، با اینکه می دانند مردم محل با 
چه رنجی زندگی می کنند، اما حاضر به برطرف 

کردن مشکل آن نیستند.
      مردمی که صدایشان به مسئولان 

نمی رسد
فاطمه حجتی افزود: متأســفانه پشــت فاز 
دوم میدان قیــام تبدیل به محــل امنی برای 
خلاف کاران شده است. بچه های ما چه گناهی 
کرده اند که هرروز باید شاهد این گونه صحنه ها 
باشند، واقعاً غیر قابل تحمل است. باور کنید با 
ترس و وحشــت رفت وآمد می کنیم؛ ما در این 

محل آبرو داریم، اما متأســفانه کســی به این 
چیزها اهمیت نمی دهد.

حجتی عنوان کرد: قرار بود معبر پشــت فاز 
دوم میــدان قیام به یــک خیابان فرعی تبدیل 
شــود، اما خلاف کاران با تجمعشــان در محل 
بــا کمال آرامــش مواد مخدر مصــرف کرده و 
قماربازی می کنند و رفتار ناشایست آن ها سبب 
شده تا زنان و دختران نتوانند در محله آمدوشد 
داشته باشــند. از اهالی بپرســید، همه شاکی 
هستند؛ اما صدایمان به  جایی نمی رسد. از سال 
گذشته تاکنون سه معتاد تزریقی جلوی چشم 
همه محل از بین رفته اند و کســی هیچ کاری 

برای برطرف کردن این مشکل نکرده است.
این مربی قلم زنــی تصریح کرد: حرف امروز 
ما به مسئولان شهر این است که چرا طی چند 
ســال گذشته پشــت فاز دوم میدان قیام را به 
حال خود گذاشــته اند و اصلًا بــه فکر برطرف 
کردن این مشــکل و معضل نیســتند. بارها به 
شــهرداری مراجعه کــرده و درد و دل خود را 
گفته ایــم، اما ترتیب اثری نداده اند. خودشــان 
را جــای ما بگذارند، آیــا حاضرند در این معبر 
نیمه کاره زندگی کنند؟ به خدا سوگند در برابر 

بچه های ما مسئول اند و باید پاسخگو باشند.
وی تأکیــد کــرد: بوی بدی تمــام محله را 
گرفتــه و اصلًا نمی دانم چــرا جلوی این کار را 
نمی گیرنــد. نمی توانیم پنجــره خانه هایمان را 
بــاز کنیم، چون هم با صحنه هــای بد و هم با 
بوی نامطبوعی روبه رو می شویم؛ بارها ما اهالی 
تصمیــم گرفته ایم کــه کلید منازلمــان را به 
فرمانداری تحویل بدهیم و برویم جای دیگری 

چادر بزنیم تا در امان باشیم.
      معبری که به هیچ جایی نمی رسد

یکی از مغازه داران و معتمدان  که ساکن این 
محله است، در مورد مشکلات محل و در تأیید 
صحبت هــای اهالی گفت: مســئولان بروجرد 
نه تنها کاری برای شهرمان نمی کنند، کم لطفی 
هم می کنند. قرار بود این خیابان  که از پشــت 
پاساژ امام رضا )ع( می گذرد، از ترافیک شهر کم 
کرده، ترافیک خیابان ســعدی به میدان قیام را 
بشــکند و به سمت خیابان آزادی کشیده شود؛ 
اما بهانه می آورند و می گویند یکی از مالکان زیر 

بار فروش خانه اش نمی رود.

علی صابرپور افزود: بیش از هشت سال است 
که این پروژه به حال خود رها شــده و کســی 
به فکر نیســت. میلیاردها تومان هزینه شده و 
تعداد زیادی از خانه های این مسیر خریداری و 
به تملک شهرداری درآمده، اما این خیابان هنوز 
راه اندازی نشده و مأمن امنی برای خلاف کارها و 

بزهکاران شده است.
صابرپــور عنــوان کرد: چندین بــار خدمت 
شــهردار بروجرد نامه نوشته ایم، چه شهرداران 
ســابق و چه شــهردار فعلی که فقــط بازدید 
می کننــد و می روند. امام جمعــه هم آمده و از 
نزدیک مشکلات ما و اهالی را دیده و رفته اند و 
دریغ از اقدامی؛ چندوقت پیش جافری، شهردار 
بروجــرد و معاونش هم آمدنــد و این محل را 
دیدنــد، تنها حرفی که به مــا زدند این بود که 
درحال تملک ســاختمان ها هســتیم و مشکل 
برطرف می شــود. ام هنوز هیچ اتفاقی نیفتاده 
است، ما از مسئولان شهر انتظار برطرف کردن 
مشــکل را داریم و نه اینکه بیایند بازدید کنند 

و بروند، بازدید آن ها دردی از ما دوا نمی کند.
      مالــکان از قیمت فروش رضایت 

ندارند
رئیس شــورای شــهر بروجرد در پاسخ به 
چگونگی برطرف کردن این معضل گفت: معبر 
پشــت فاز دوم میدان قیام کــه به منظور رفع 
ترافیک و ســهولت در رفت وآمد طراحی شده 
بود، چندسالی  است با مشکل راه اندازی روبه رو 

شده و پروژه عملًا تعطیل است.
فریبرز محســنی با اشــاره به این مورد که 
متأســفانه عدم رضایت صاحبان املاک در دو 
طرف این معبر برای فروش سبب شده تا پروژه 
به حال خود باقی بماند، تصریح کرد: البته این 
کار فایده ندارد، چون قانون معین کرده و گفته 
که اگر ملکی در معبــر بوده و معبر قانونی و با 
حساب وکتاب راه اندازی شده باشد، می توان آن 
ملک را به تملک شــهرداری درآورد و به معبر 
تبدیل کرد؛ بنابراین کار معبر کاملًا قانونی است 

و کسی نمی تواند جلوی حرکت آن را بگیرد.
رئیس شــورای شــهر بروجرد عنوان کرد: 
در قانون شــهرداری ها آمده است وقتی اجرای 
پروژه ای عمرانی برای شهری لازم باشد و طرف 
مقابل نیز حاضر به توافق نباشد، براساس قانون 

دادگســتری طبق قیمت کارشناســی ملک را 
برآورد کرده و به حســاب خود واریز می کند تا 
از طریق دادگستری به صاحب ملک داده شده 
و معبر عمومی نیز مشــکلش برطرف شــود. با 
پیگیری هایی که در همین چند روز اخیر شده، 
قرار بر آن اســت که واحد املاک شــهرداری 
و شــهردار پیگیری کــرده و زودتر آن محل را 

تعیین تکلیف کنند.
وی تأکید کرد: اگر معبر پشت فاز دوم میدان 
قیــام را به عنوان خیابان طراحی کرده اند، قانوناً 
باید مسیرش را باز کنند تا از حجم ترافیک هم 
کاسته شود و خیابان آزادی را به خیابان سعدی 
وصل کنند؛ اگر چنانچه خیابان نیست و سبب 
ایجاد مشکل و مزاحمت برای اهالی این منطقه 
شده است، شهرداری باید این معضل را برطرف 
کند. اگر این دو واحد را تملک کنند، مشــکل 
هم برطرف می شود؛ بنابراین از شهردار بروجرد 
تقاضا دارم که هرچه سریع تر مشکل را با درایت 

و آگاهی برطرف کند.
      شــهرداری و انتظار کتبی برای 

کسب تکلیف
شهردار بروجرد در پاسخ به اهالی پشت فاز 
دوم پاســاژ امام رضا )ع( در میدان قیام اظهار 
کرد: این پروژه ایــرادات زیادی در بحث فنی، 
شهرسازی، شکلی و ســیما منظر دارد و حتی 
نحوه و استفاده از مکان دارد. درکل نوع ساختی 
کــه در این محــل و مجموعه صــورت گرفته، 
ایرادات زیادی دارد و حرف وحدیث های زیادی 

نیز در این مورد گفته شده است.
رحیم جافــری افزود: در راســتای برطرف 
کردن مشــکل این اهالی و بازگشایی پشت فاز 
دوم و ایــن معبر تا این لحظه و از زمانی که من 
به این شهرســتان دعوت شده ام، پیگیری های 
زیادی با شــورای شهرستان داشته ایم که شورا 
نســبت به صدور مجوز ضرورت اجرا اقدام کند. 
به محض صدور این مجــوز با دعوت از مالکان 
در ابتــدا به صورت توافقی تواتــر کرده و ملکی 
در منطقه ای دیگر به آن ها داده می شــود و اگر 
توافق حاصل نشــد، وجه نقد پرداخت می کنیم 
و اگر نهایتاً توافقی صورت نگرفت، با تشــکیل 
هیئت ســه نفره کارشناسی اعلام قیمت کرده و 
با پیگیــری لازم حتماً به نتیجه خوبی خواهیم 

رسید.
جافــری تصریــح کــرد: تمــام پروژه های 
شــهرداری که قرار است به مرحله اجرا برسند، 
باید ضــرورت اجرا هم داشــته باشــند و این 
ضرورت اجرا از جانب شورای شهر به شهرداری 
اعلام می شــود؛ بنابراین وقتی ضرورت اجرای 
این طرح به تصویب برســد، در آن زمان دست 
شهرداری برای اجرای نهایی باز است و براساس 
لایحــه قانونی نحــوه تملک صــورت پذیرفته 
و حق وحقــوق مالکیــن و ذی نفعــان پرداخت 

می شود.
وی گفت: بنده به زمانی که این پروژه شروع 
شــده و با این مشــکلات و معضــلات برخورد 
کرده، کاری ندارم و مطمئن هستم این مسئله 
به زودی و در زمان مسئولیتی که به من محول 

شده، به سرانجام می رسد.

کرمانشاه رتبه نخست کشوری در تولید ماهیان گرمابی را دارد
ســپهرغرب، گروه خبر: مدیر کل اداره 
این استان  شیلات استان کرمانشاه گفت: 
هم اکنون رتبه نخســت در تولید ماهیان 
گرم آبی و رتبه چهــارم در تولید ماهیان 
ســردآبی در بین استان های غیر ساحلی 

کشور را دارد.
فرزاد افضلی روز گذشــته اظهار کرد: استان 
کرمانشاه با 456 واحد پرورش ماهی در زمینه 
پرورش ماهیان گرم آبی، ســردآبی و خاویاری 

فعالیت می کند.
وی مجتمع شیلات شهدای شهرستان قصر 
شــیرین را با هشت هزار هکتار وسعت به عنوان 
بزرگ ترین مجتمع در شــهرهای غیر ســاحلی 
کشور و سومین مجتمع پرورش ماهیان گرم آبی 
کشور معرفی کرد و افزود: رودخانه های مرزی، 

سراب ها و چشــمه های اســتان زمینه توسعه 
منطقه ای با محوریت کشــاورزی و آبزی پروری 
در راســتای تأمین امنیت غذایی در سطح ملی 

را فراهم آورده است.
مدیر کل اداره شــیلات اســتان کرمانشــاه 
بــه فعالیت 58 مزرعه پــرورش ماهی در قصر 
شیرین اشــاره کرد و گفت: چهار گونه ماهیان 
گرم آبی کپور، آمــور فیتوفاگ و بیگ هد در فاز 
نخست مجتمع شــهدای قصر شیرین پرورش 

داده می شوند.
وی با بیان اینکه سال گذشته بیش از چهار 
هــزار و 200 تنُ ماهی در ایــن مزرعه ها تولید 
شده است، افزود: امیدواریم این میزان تولیدات 
در سال 98 افزایش پیدا کند و به بیش از چهار 

هزار و 500 تنُ برسد.

به گفته افضلی اســتان کرمانشاه هم اکنون 
رتبه نخســت در تولید ماهیان گرم آبی و رتبه 
چهــارم در تولید ماهیــان ســردآبی در بین 
اســتان های غیر ساحلی کشــور را کسب کرده 

است.
افضلی ســرانه مصــرف ماهی در اســتان 
کرمانشــاه طی سال گذشــته را 9.5 کیلوگرم 
اعلام کرد و گفت: تلاش می کنیم امســال این 

رقم به 10 کیلوگرم برسد.
وی در پایان از شــهروندان خواست هنگام 
مصرف ماهــی از ســالم بودن آن با بررســی 
نشــانه هایی مانند عدم فرورفتگــی بافت نرم، 
رنــگ صورتی آب شــش و عــدم فرورفتگی یا 
بیرون زدگی چشم ماهی اطمینان داشته باشند.

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمانشاه:

تأسیس مرکز رشد صادرات در کرمانشاه
تولید محصولات صادرات محور

سپهرغرب، گروه خبر: رئیس اتاق بازرگانی استان 
کرمانشاه از تأســیس مرکز رشد صادرات در استان 

و تأکید بر تولید محصولات صادرات محور خبر داد.
کیوان کاشــفی روز گذشته در نشست خبری با اصحاب 
رســانه که به مناســبت روز ملی صادرات در اتاق بازرگانی 
کرمانشــاه برگزار شــد، اظهار کرد: روز پنجشــنبه )پنجم 
دی ماه( با حضور صادرکنندگان استان کرمانشاه مراسم روز 

صادرات برگزار خواهد شد.
رئیس اتاق بازرگانی کرمانشــاه افزود: در این مراسم از 
13 صادرکننده برتر اســتان که طی مؤلفه های اعلام شده 
برگزیده شده اند، تقدیر می شود؛ این افراد از بین 80 نفر از 

ثبت نام کنندگان انتخاب و معرفی خواهند شد.
کاشفی بیان کرد: در هشت ماهه سال جاری 151 درصد 
افزایش واردات داشــتیم که اغلب آن مربوط به مواد اولیه 
کارخانه هاســت و این نشــان از کار بیشــتر و فعالیت های 
صنعتی بــوده و می تواند نقطه مثبتی باشــد که تولیدات 

کارخانه ها افزایش یافته است.
این مقام مسئول از بازگشایی مرز سومار طی روز گذشته 
خبر داد و افزود: امیدواریم با این بازگشــایی تا پایان سال 

بتوانیم کاهشی که در صادرات داشتیم را جبران کنیم.
رئیــس اتــاق بازرگانــی اســتان کرمانشــاه در ادامه 
توریســت درمانی و کشاورزی اســتان را بهترین زمینه در 
امر تجارت دانست و خاطرنشان کرد: به دنبال این هستیم 
که با راه اندازی یک خط پرواز کرمانشــاه- نجف، بتوانیم در 

جذب توریست سلامت مؤثر باشیم.
عضو هیئت رئیســه اتاق بازرگانی ایران بر تقویت بحث 

صادرات به ســوریه تأکید کرد و گفت: چون خط ارتباطی 
ما با سوریه طولانی اســت و درحال حاضر کالاهای ایرانی 
از طریق عراق به ســوریه صادر می شوند، به همین منظور 
ســعی می کنیم حمل ترانزیت زمینی به سوریه راه اندازی 

شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش به ارائه مشــکلات 
صادرات و واردات ســیمان پرداخت و تصریح کرد: درحال 
حاضر عراق صادرات و واردات سیمان به کشورش را محدود 
کرده و این فقط برای استان ما نیست، بلکه برای کل کشور 

است.
کاشفی بیان کرد: ما حدود 18 کارخانه سیمان در عراق 

داریم و 6 کارخانه دیگر در مراحل پایانی احداث هستند.

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمانشاه گفت: برای توسعه 
صادرات برنامه های زیادی در دســت اقــدام داریم، اما در 
حوزه صنعت به دلیل اینکه هزینه تولیدات واحدهای جدید 
بالاست، مشکلاتی بر ســر راه ما قرار دارد که باید آن ها را 

حل وفصل کنیم.
وی از تأســیس مرکز رشد صادرات اســتان خبر داد و 
اظهــار کرد: تمام تلاش خود را در این جهت به کار گرفتیم 
و بــا این کار به دنبال صادراتی کردن محصولات واحدهای 

تولیدی هستیم.
این مقام مسئول بیان کرد: اگر در هرسال پنج تا 6 واحد 
جدیــد را غنی کرده و وصل به صادرات کنیم، به اهدافمان 

خواهیم رسید.

پنجرهاستانها

موج بافی، هنر کرمانشاهی
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